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مهم ترین کارکرد بانکداری 
قرض الحسنه، رفع نیازهای خرد 

اقشار کم درآمد است

ایران  مهر  قرض الحسنه  بانک  شعب  مدیر 
در استان ایلام گفت: بانک های قرض الحسنه 
کارکردهای ویژه ای دارند که مهم ترین آن ها رفع 
نیازهای خرُد و ضروری اقشار مختلف جامعه 

بالاخص قشر کم درآمد است.
به گزارش روابط عمومی و امور مشتریان بانک 
قرض الحسنه مهر ایران، »علی اصغر کائیدی« 
برنامه  در  ایلام  استان  در  بانک  شعب  مدیر 
گفت وگوی ویژه رادیو گفت وگو با تأکید بر جایگاه 
بانکداری قرض الحسنه در جامعه و نقش آن در 
رونق تولید کشور، گفت: موضوع قرض الحسنه 
یکی از دستورات دین مبین اسلام است که تأکید 
فراوانی بر آن شده، زیرا در برابر ربا قرار دارد و در 
قرآن و احادیث مختلف به اهمیت و ضرورت آن 
پرداخته شده است. از این رو یکی از مهم ترین 
اقدامات در تعدیل اقتصادی و کمک به نیازمندان 

در جامعه اسلامی نیز قلمداد می شود.
وی ادامه داد: در این میان باید توجه داشت 
که از دیرباز سنت قرض الحسنه در ایران وجود 
به  قرض الحسنه  صندوق  نخستین  و  داشته 
شکل جدید در کشور ما، توسط مرحوم فلسفی 
)امام جماعت مسجد لرزاده( با عنوان صندوق 
با   ۱۳۴۱ سال  در  جاوید  ذخیره  قرض الحسنه 
با  نمازگزاران همین مسجد و  بازاریان و  کمک 
از  پس  شد.  راه اندازی  تومان  ۱۴هزار  سرمایه 
انقلاب اسلامی این قبیل صندوق ها افزایش پیدا 
کردند؛ به گونه ای که در پایان دهه ۶۰ قریب به 
کشور  سراسر  در  قرض الحسنه  صندوق   ۶۰۰۰

فعالیت داشتند.
در  کرد:  تأکید  بانکی  و  پولی  کارشناس  این 
کلی  ضوابط  به  مربوط  مقررات   ۱۳۶۹ سال 
صندوق های قرض الحسنه با تصمیم قانون گذار 
در کشور به تصویب شورای پول و اعتبار رسید 
و در دستور کار این صندوق ها قرار گرفت و در 
تخصصی  بانک  نخستین   ۱۳۸۶ سال  آذر   ۲۲
میلیارد  با سرمایه ۱۵هزار  قرض الحسنه کشور 
ریال تأسیس شد و تا امروز نیز فعالیت خود را 

به مطلوب ترین نحو ممکن ادامه داده است.
چگونگی  و  نحوه  به  اشاره  ضمن  کائیدی 
قرض الحسنه  بانک های  از  تسهیلات  دریافت 
بیان کرد: از دهه ۱۳۸۰ تا کنون ۲ بانک تخصصی 
به  که  شده  تأسیس  کشور  در  قرض الحسنه 
واقع پاسخی به نیاز اقشار مختلف جامعه بود. 
بانک های تجاری کارکرد خاصی  همان طور که 
کارکردهای  نیز  قرض الحسنه  بانک های  دارند، 
ویژه ای دارند که مهم ترین آن ها رفع نیازهای خرُد 
و ضروری اقشار مختلف جامعه بالاخص قشر 

کم درآمد است.
وی همچنین گفت: بانکداری قرض الحسنه در 
کشور ما طی دهه اخیر، با حضور و فعالیت های 
تا  کرده  رشد  قرض الحسنه  تخصصی  بانک   ۲
جایی که بیش از ۳ درصد از کل منابع شبکه 
بانکی کشور به این ۲ بانک اختصاص دارد که 

نشان از اقبال مردم به این بانک هاست.
مدیر شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران در 
بانک های  خوشبختانه  داد:  ادامه  ایلام  استان 
تخصصی  بانک های  عنوان  به  قرض الحسنه 
مصارف  چگونگی  در  موجود  خلأ  توانسته اند 
سپرده های قرض الحسنه را حل کنند و به الگویی 

جدید و کارآمد در بانکداری اسلامی نائل آیند. 
امیدواریم با حمایت های لازم از سوی دولت، 
شاهد رشد و توسعه همه  جانبه اقتصاد کشور با 

همراهی بانک های قرض الحسنه باشیم.

مدیرعامل بانک دی: 
دیدار با خانواده شهدا باید به 

یکی از اصول مسئولیت اجتماعی 
سازمان ها تبدیل شود

هفته  مناسبت  به  دی،  بانک  مدیرعامل 
سردار  خانواده  با  مقدس،  دفاع  گرامیداشت 

شهید حسین همدانی دیدار کرد. 
علیرضا  بانک دی؛  عمومی  روابط  گزارش  به 
قیطاسی، مدیرعامل بانک، در این دیدار ضمن 
گرامیداشت یاد و خاطره سردار شهید همدانی 
گفت: گرامیداشت دفاع مقدس و دیدار و تکریم 
خانواده معزز شهدا و ایثارگران وظیفه اخلاقی 
یکایک ماست و باید به یکی از اصول مسئولیت 

اجتماعی سازمان ها تبدیل شود. 
وی افزود: بانک دی به عنوان بانک عامل در 
خدمت رسانی به جامعه هدف بنیادشهید،علاوه 
بر برنامه ریزی برای دیدارهای دوره ای منظم 
جانبازان،  و  شهدا  های  خانواده  با  مدیران 
ارائه  زمینه  در  ای  گسترده  اقدامات  مجموعه 
خدمات،  میزهای  توسعه  تسهیلات،  آسان 
تسهیل دسترسی به خدمات بانکی در ۶ هزار 
نقطه تماس پست بانک و اعزام این عزیزان به 

عتبات عالیات را عملیاتی کرده است. 
قیطاسی در پایان تاکید کرد: امیدوارم  دیدار 
با خانواده شهدا در تمامی سازمان ها و بانک ها 
دفاع  هفته  به  منحصر  و  شود  سازی  پیاده 

مقدس نباشد. 
در این دیدار همسر و فرزندان سردار شهید 
همدانی ضمن ابراز خرسندی از این دیدار به بیان 
مسائل و مشکلات خانواده شهدا و ایثارگران در 
زمینه مسائل بیمه ای و خدمات بانکی پرداختند.

مدیر نظارت بر بورس های سازمان بورس و 
اوراق بهادار: 

خرید سیمان از بورس کالا به 
محدودیت دسترسی ها پایان داد

و  بورس  بورس های سازمان  بر  نظارت  مدیر 
اوراق بهادار گفت: خرید سیمان از بورس کالا 
به محدودیت دسترسی مصرف کنندگان واقعی 
پایان داد و به عنوان راهکاری صحیح برای حذف 
واسطه گری و رانت در بازار خرید و فروش این 

محصول شد.
به گزارش کالاخبر ، امیرمهدی صبائی؛ مدیر 
اوراق  و  بورس  سازمان  بورس های  بر  نظارت 
بهادار در پاسخ به این پرسش که امکان خروج 
باشگاه  به  دارد؟  وجود  کالا  بورس  از  سیمان 
خبرنگاران جوان بیان کرد: قبل از عرضه سیمان 
در بورس کالا، یکی از معضلات و نگرانی بزرگ 
افراد فعال حوزه ساخت و ساز، کمبود سیمان 
با قیمت منطقی، افزایش ناگهانی قیمت آن در 
زمان شروع پروژه بود. با عرضه سیمان در بورس 

کالا این مشکل به نحو مناسبی رفع شد.
این مقام مسئول گفت: خرید سیمان از بورس 
کنندگان  دسترسی مصرف  محدودیت  به  کالا 
واقعی )به سیمان( پایان داد و به عنوان راهکاری 
صحیح برای حذف واسطه گری و رانت در بازار 

خرید و فروش این محصول شد.
ساختار  کالا  بورس  کرد:  اظهار  ادامه  در  او 
نظام مند دارد که به دلیل بستر مناسب برای 
تعیین نرخ کالا براساس عرضه و تقاضا و فضای 
رقابتی، مانع از ایجاد رانت در بازار محصول های 
سایر  و  سیمان  فولاد،  همچون  تولیدی 
محصول های عرضه شده در آن می شود. همان 
طور که رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار هم 
در اظهارات چند روز گذشته تاکید کردند، شایعه 
خروج برخی محصول ها از بورس کالا در چند 
سال گذشته بعضاً مطرح بوده که با توجه به 
نقش بااهمیت بورس کالا در حذف واسطه گری، 
و  خریدار  و  حجم  قیمت،  در  شفافیت  ایجاد 
فروشنده و تامین کالای استاندارد براساس نظام 
عرضه و تقاضا، این موضوع چندان مورد توجه 

جدی سیاست گذاران و دست اندرکاران نیست.

پیشنهاد صندوق تامین با هدف ترویج و 
فرهنگ سازی

حق بیمه موتورهای برقی همسان با 
مورتورهای گازی تعیین شود 

صندوق تامین خسارت های بدنی در نامه ای 
به رئیس کل بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران 
پیشنهاد کرد حق بیمه مورتورهای برقی همسان 
و  تعیین  گازی  با موتورسیکلت های  و مشابه 

ابلاغ گردد.
تامین  صندوق  عمومی  روابط  گزارش  به 
علاوه  پیشنهاد  این  در  بدنی،  های  خسارت 
و  عرضه  تولید،  شتابان  رشد  به  به  اشاره  بر 
استفاده از موتورسیکلت های برقی در سطح 
معابر، ضریب ایمنی مطلوب این گروه وسایل 
نقلیه به دلیل سرعت و میزان پیشرانه پایین 
و پیمایش محدود آنها مورد تاکید قرار گرفته 

است.
پیشنهاد صندوق در راستای حکمرانی قانون 
در جامعه از طریق فرآیند تنظیم گری، قاعده 
گذاری، اجرای قواعد و کاربست آن در چارچوب 
قوانین و مقررات موجود صنعت بیمه و همچنین 
ترویج استفاده از این نوع موتورسیکلت ها مطرح 

شده است.

امسال هم کارگران با توجه به تورم موجود در کشور 
این  با  که  کرده اند  مطرح  را  حقوق  افزایش  تقاضای 
تصویب  زمان  »در  است:  شده  مواجه  دولت  پاسخ 
حداقل دستمزد ۱۴۰۲ پیش بینی شد چنانچه در سال 
همان  به  کند،  پیدا  افزایش  کارمندان  حقوق  جاری 
این  شود.«  اضافه  هم  کارگران  حقوق  حداقل  میزان 
در حالی است که تاکنون دولت هیچگاه به افزایش 
حقوق کارمندان روی خوش نشان نداده است، هرچند 
که چالش کسری بودجه نیز رمقی برای دولت برجای 

نگذاشته است.
در این میان ذکر این نکته حائز اهمیت است که 
با  است  بدیهی  و  کشور  کارفرمای  بزرگترین  دولت 
افزایش حقوق کارگران و البته کارمندان خود مخالفت 

کند.
خبری از افزایش حقوق ها نیست 

رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر  معاون  اما  میان  این  در 
اجتماعی با اشاره به برگزاری نشست شورای عالی کار 
تا پایان مهرماه گفت: قبول داریم که معیشت کارگران 
در شرایط تورمی سخت شده، اما حداقل حقوق کارگران 
سالی یک بار مشخص می شود و اگر قرار به تصمیم 
جدید باشد، باید در یک فرایند سه جانبه  و با نظر همه 
شرکای اجتماعی باشد. به گزارش ایسنا، علی حسین 
رعیتی فرد در حاشیه همایش ملی چشم انداز ایمنی 
و بهداشت شغلی در جمع خبرنگاران درباره افزایش 
حداقل دستمزد بر اساس نرخ تورم، گفت: طبق قانون 
میزان افزایش حداقل حقوق با توجه به تورم و نه الزاما 
به اندازه تورم است. سال گذشته تورم ۴۱ درصد بود 
یافت،  افزایش  درصد   ۵۷ حقوق  حداقل  درحالی که 
امسال هم در یک فرایند سه جانبه گرایی افزایش حداقل 
حقوق مشخص شد. البته قبول دارم با توجه به تورم 
شرایط کارگران و حتی کارمندان دچار مشکل شده اما 
اینکه صرف نمایندگان کارگران پیشنهاد برگزاری جلسه 

افزایش حداقل حقوق را داشته باشند، کافی نیست.
به گفته وی در یک فرایند سه جانبه گرایی باید اجماع 
حاصل شود زیرا کارفرمایان هم دغدغه هایی در تامین 

حقوق کارگران دارند.
معاون روابط کار افزود: شورای عالی کار قبلاً هر چهار 
ماه یکبار برگزار می شد ولی اکنون به طور منظم ماهان 
برگزار می شود. جلسه شورای عالی کار تا آخر مهرماه 
برگزار می شود اما هنوز مطلبی در مورد تجدیدنظر در 

حقوق کارگران در دستور کار قرار نگرفته است.
وی در مورد اینکه آیا با مزایای جانبی مانند بن کارگری 
و یا سبد معیشت نمی توان به جبران قدرت خرید کارگر 
پرداخت؟ گفت: ما مانع این نیستیم که کارفرما حقوق 
بیشتری به کارگر بدهد، شورای عالی کار طبق ماده ۴۱ 
قانون سالانه کف و حداقل حقوق را مشخص می کند. 
برای سقف حقوق مانعی وجود ندارد و کارفرما می توان 
میزان بیشتری بدهد یا سبد معیشت در نظر بگیرد، در 

این زمینه مشکلی وجود ندارد.
در همین حال علیرضا حیدری نیز  در گفت وگو با 
اقتصاد ۲۴ درباره احتمال افزایش حقوق کارگران در 
سال جاری اظهار داشت: همان روزی که شورای عالی 
کار مصوبه دستمزد را با آن شرایط خاص و البته به 
سختی مصوب کرد، کاملاً مشخص بود اراده ای برای 
ترمیم حقوق کارگران وجود ندارد. در واقع استراتژی 
شان چیزی جز این نبود که حقوق کارگران برخلاف 

کارمندان افزایش پیدا نکند. یعنی اگر می خواستند به 
شکل منطقی و قانونی دستمزد ۱۴۰۲ را تصویب کنند، 
تقریبا روند نشان می داد، حداقل دستمزد کمتر از نرخ 
تورم رسمی اعلامی نباشد و بعضاً بیش از آن هم بود. 
البته نوع مصوبه طوری بود که روی متوسط دستمزد ها 
اتفاق  اعلامی  تورم رسمی  نرخ  زیر  کارفرمایی  هزینه 

می افتاد.
کنترل تورم به وسیله ابزار های مالی و پولی، ادعایی 

بیش نیست
در  تهران  بازنشستگان  کانون  مدیره  هیات  عضو 
ادامه گفت: به عبارت دیگر درست است که حداقل 
دستمزد معادل یا کمی بیشتر از میزان تورم بود، اما 
سر جمعِ هزینه های کارفرما اعم از حداقل و سطوح 
به طور میانگین پایین تر از نرخ تورم بود. به این معنی 
که کارفرما ها همیشه برنده بودند، اما در ۱۴۰۲ اتفاق 
عجیبی افتاد؛ یعنی سیاست گذاری دولت در تعیین 
دستمزد کارگران به واسطه ای بود که تقاضای موثر بازار 
را کاهش بدهند تا این کاهش تقاضا منجر به کاهش 
مصرف شود و همچنین کاهش مصرف تعادل قیمتی را 
موجب شود و اینکه ادعای کاهش ۲ یا ۳ درصدی تورم 

ناشی از کاهش قدرت خرید واقعی نیروی کار است.
وی افزود: پس این ادعا که »توانسته ایم به وسیله 

ابزار های مالی و پولی تورم را کنترل کنیم« صرفاً ادعایی 
بیش نیست که شاخص ها هم موید همین موضوع 
شده  کم  غذایی  مواد  مصرف  کاهش  یعنی  است. 
سایر  همچنین  و  شده  تعدیل  مسکن  الگوی  است، 
الگو های مصرف در حوزه های دیگر هم یا به اختیار یا 
با اجبار کاهش پیدا کرده است که این روند موجب 
کاهش تقاضای کل شده است که این مسئله موجب 
ارزان شدن برخی از قیمت ها شده که این افتخار بزرگی 
در  بدهید  نشان  تا  کنید  فقیرتر  را  مردم  که  نیست 

کاهش تورم موفق شده اید.
ساختار تورم در ایران ساختاری هزینه ای است

این فعال حوزه کارگری تصریح کرد: ساختار تورم 
در ایران ساختاری هزینه ای است. به عبارت دیگر 
به مصرف  را  تورم  که  است  کننده  تولید  شاخص 
کننده منتقل می کند. پس مصرف کننده را متهم 
اصلی تلقی کرده و از طریق کاهش مصرف دنبال 
کنترل تورم هستند. پس می توان گفت، اراده این 
تورم  نرخ  از  پایین تر  را  دستمزد ها  که  است  بوده 
تعیین کنند و قدرت خرید مردم را کاهش بدهند که 
این استراتژی غلط از ابتدای دولت سیزدهم رایج بوده 
و اساساً تفکر بر همین است.حیدری گفت: با نگاهی 
به شرایط سال ۱۴۰۰ می بینیم در اولین بودجه سالانه 

دولت مستقر، حقوقِ بالای ۱۰ میلیون تومان را فقط 
۱۰ درصد به اضافه ۶۵۰ هزار تومان زیاد کرده بودند، 
یعنی همان سالی که شورای عالی کار افزایش ۵۷ 
درصدی را تعیین کرد. با این توضیح که در آن مقطع 

تورم ۴۰.۲ بود.
کارگران  افزایش حقوق  اینکه عدم  بر  تاکید  با  وی 
ناپذیر  بازگشت  روند  این  و  است  دولت  استراتژی 
روی  بخواهند  دولتی ها  اگر  طبیعتاً  گفت:  است، 
دستمزد کارگران تغییری اعمال کنند، ممکن است سایر 
گروه های دیگر هم مطالبه گر شوند. به همین دلیل با 
وجود اینکه نصِ صریح قانون رعایت نشده و همچنین 
با وجود اینکه دستمزد ها منصفانه نیستند، کارگران را 
در تله فقر گرفتار کرده و ضخامت لایه فقرا افزایش 

پیدا کرده است.
عضو هیات مدیره کانون بازنشستگان تهران در 
به  و مشقت  روز ها سختی  این  کرد:  اظهار  پایان 
البته  و  آموزش  و  سلامت  و  شده  تحمیل  خانوار 
درمان و مسکن مردم به طور جدی با تهدید مواجه 
شده است. با این حال دولت همچنان بر رویه بسیار 
غلط و هزینه ساز خود اصرار دارد و متاسفانه این 
ماه ۱۴۰۴(  )مرداد  جاری  دولت  پایان  تا  استراتژی 

تداوم خواهد داشت.

ابراهیم رییسی در جریان انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوری 
وعده ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی را مطرح کرد. هر چند 
همان زمان بسیاری از کارشناسان این وعده را به چالش کشیده و اعلام 
کردند ظرفیت های کشور مهیای ساخت این تعداد واحد مسکونی در 
سال نیست اما کسی از وعده ی اعلامی عقب نشینی نکرد و این وعده در 
حافظه افکار عمومی ثبت و ضبط شده است.ردگیری اخبار منتشر شده 
در سال ۱۴۰۰ نشان می دهد پس از برگزاری انتخابات ریاست جمهوری، 
خبرگزاری رسمی دولت مصاحبه ها و گزارش های تعددی در خصوص 
امکان پذیر بودن ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی را منتشر 

کرده است.
و  مسکن  وزارت  مسئولیت  که  قاسمی  رستم  شرایطی،  چنین  در 
شهرسازی را بر عهده داشت، در آخرین ماه های حیاتش از سمت 
خود برکنار شد و مسئولیت این وزارتخانه به مهرداد بذرپاش واگذار 
را  بزرگی  بذرپاش علامت سئوال  مهرداد  اول  روزهای  شد.در همان 
مقابل وعده اعلامی گذاشت. این علامت سئوال البته پس از آن در 

برابر وعده ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی گذاشته شد که 
مقامات دولتی از جمله معاون اول در صدد توضیح و تفسیر وعده 

برآمده بودند.
مخبر، معاون اول رییس جمهوری در این زمینه گفته بود: قرار بر 
این است که مسکن ساخته بشه نه اینکه دولت این مسکن را بسازد، 
مگر هیچ وقت دولت مسکن ساخته است؟ مردم مسکن می سازند .از 
سوی دیگر بذرپاش در جلسه ی رای اعتماد خود اعلام کرد که ساخت 
چهار میلیون مسکن نیازمند ۲۸۰۰ همت یعنی بودجه ای معادل نیمی 
از بودجه یک سال کشور است و تلویحا از اجرای آن شانه خالی کرد و 
و آن را عملی ندانست.حالا اما ماجرا وارد فاز تازه ای شده است. این بار 
به جای زیر سئوال رفتن اصل ماجرای وعده، اشکال تراشی بر سر راه 

تحقق در دستور کار قرار دارد.
رونمایی از طرح تازه 

بذرپاش، وزیر راه و شهرسازی اخیرا در گفت وگویی اعلام کرده است 
که باید قیمت سیمان و فولاد برای ساخت مسکن کاهش یابد. وی 
خواستار خروج سیمان و فولاد از بورس کالا با هدف کاهش قیمت 
تمام شده ی مسکن شده است. این اظهارات البته همراه با اعلام وی در 
خصوص کاهش قیمت مسکن و ادامه دار بودن این روند در رسانه ها 

منتشر شد .ماجرا اما به همین جا ختم نشد. 
اتفاقا پای وزیری دیگر از کابینه رییسی به ماجرا باز شد وقتی مقابل 
برای خروج  از قول دولت گفت: دولت قصدی  و  ایستاد  خبرنگاران 

سیمان و فولاد از بورس کالا ندارد.
وی در توضیحات تکمیلی تاکید کرد: وزارتخانه های اقتصاد و صمت 
با ادامه وضعیت فعلی در خصوص عرضه سیمان و فولاد در بورس 
کالا موافق هستند و اگر نیاز به اصلاحاتی هست، در داخل همین 

چارچوب انجام شود.این اظهار نظر البته سبب شد وزیر راه و شهرسازی 
که وزارتخانه  اش متولی ساخت یک میلیون واحد مسکونی است، تنها 
باقی بماند.  بذرپاش البته به این دوئل رسانه ای ادامه داد و تلاش کرد 

اظهاراتش را در رسانه مطرح کند. 
وی در واکنش به سخنان خاندوزی گفت: اگر خاندوزی با عرضه 
سیمان و فولاد در بورس مخالفت می کرد، تعجب می کردم.وی ادامه 
داد: کسانی که سهامداران بورس هستند و افرادی که بورس کالا را 
تشکیل دادند، خودشان هم دارند کالا را در بورس عرضه می کنند. 
طبیعتاً این افراد میل به کاهش قیمت ندارند و ما نمی توانیم سرنوشت 
مردم را به این مسئله گره بزنیم.بذرپاش بیان کرد: اگر قرار است سیمان 
و فولاد در بورس عرضه شود، قیمت پایه آن باید مدیریت شود. قیمت 
پایه باید از یک الگوی مناسبی تبعیت کند. به گفته خود دوستان در 
برخی از مقاطع با عرضه فولاد در بورس این کالا ۴۰ درصد گران تر 

می شود.
فاز انشقاق در دولت مردمی 

به نظر می رسد حالا مقامات دولت سیزدهم به جای آنکه پشت 
ترجیح  کنند،  را حل  اختلافاتشان  کابینه  در جلسات  و  میزهایشان 
میدهند در رسانه های دوئل کرده یکدیگر را با کلمات بنوازند. هرچند 
بذرپاش از وزارت صمت و اقتصاد استمداد کرده است تا تلاش کنند 
قیمت ساخت مسکن کاهش یابد اما نتیجه از همین حالا روشن است. 
فردا روز همین اختلافات دلیلی است تا بدان استناد شد که چرا قیمت 
کاهش نیافت و ساخت مسکن بیشتر میسر نشد. دولت سیزدهم 
از انکار و توضیح درباره وعده به کنش و واکنش در رسانه ها رسیده 
است اما دستاورد چیزی نیست جز وعده هایی که بر زمین می مانند و 

واحدهای مسکونی که ساخته نمی شوند.

عدم افزایش حقوق کارگران ، استراتژی دولت سیزدهم است

وی دستان کارگران آب پاکی ر
اینکه کارگران توقع داشته باشند، حقوق شان همسان با میزان تورم و گرانی ها افزایش یابد امری معقول و طبیعی است که با هیچ متر و معیاری نباید از نظر 
تصمیم گیران دولتی مورد بی توجهی قرار بگیرد. در ایران شورای عالی کار که اعضای آن را نمایندگان دولت، کارفرمایان و کارگران تشکیل می دهد، متولی 
افزایش حقوق و دستمزد کارگران در هر سال است اما این افزایش به طور معمول یکبار در سال اتفاق می افتد، هرچند که در قانون پیش بینی شده است 
که حقوق کارگران باید متناسب با افزایش نرخ تورم افزایش یابد، تورمی که همواره در میانه های سال از حقوق پیشی می گیرد و هیچگاه هم دستمزدها در 

میانه سال ترمیم نشده است.

دعوا برسر جنجالی ترین وعده دولت کلید خوردسیمان و فولاد متهم گرانی شدند

طبیعتاً اگر 
دولتی ها 
بخواهند 

روی دستمزد 
کارگران تغییری 

اعمال کنند، 
ممکن است 

سایر گروه های 
دیگر هم مطالبه 

گر شوند. به 
همین دلیل با 

وجود اینکه نصِ 
صریح قانون 
رعایت نشده 
و همچنین با 
وجود اینکه 
دستمزد ها 

منصفانه 
نیستند

وزیر راه و شهرسازی با اعلام تحویل ۱۰۰ هزار واحد مسکن مهر در دولت سیزدهم 
از تکمیل ۱۴۰ هزار واحد باقیمانده در این دولت خبر داد. 

و  راه  پایگاه خبری وزارت  از  نقل  به  بانک مسکن- هیبنا  پایگاه خبری  به گزارش 
واحد  هزار   ۱۰ افتتاح  مراسم  در  شهرسازی  و  راه  وزیر  بذرپاش  مهرداد  شهرسازی، 
مسکن مهر پردیس گفت: ساخت ۱۰ هزار واحد مسکونی کاری زمان بر و دشوار است 

زیرا هماهنگی زنجیره تولید مسکن دارای پیچیدگی های زیادی است.
یکصد هزار واحد مسکن مهر در دولت سیزدهم تکمیل و تحویل شد

وزیر راه وشهرسازی ضمن قدردانی از مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید و 
همچنین مدیرعامل شرکت عمران پردیس و همکاران وی و سایر دست اندرکاران برای 
تکمیل واحدهای مسکن، گفت: ۲۴۰ هزار واحد مسکن مهر ناتمام در حالی به دولت 
سیزدهم به ارث رسید که بدون آورده، منابع مالی و فاقد بودجه مصوب بود و گاهی 
متقاضیان بیش از ۱۲ سال در انتظار تحویل واحدهای مسکن مهر خود بودند که این 
کار با دشوار های فراوان توسط دولت سیزدهم با تجهیز منایع انجام شد و در حال 

حاضر شاهد تحویل ۱۰ هزار واحد مسکونی در پردیس هستیم.
بذرپاش از اتمام ۱۴۰ هزار واحد باقی ماند مسکن مهر تا پایان دولت سیزدهم خبر 
داد و افزود: در پردیس تا پاییز ۷ هزار واحد و تا آخر امسال ۱۲ هزار واحد و تا پایان 

دولت سیزدهم تمامی واحد ها تحویل داده می شود.
به گفته وی، تیمی متشکل از اعضای حقوقی و مسئولان برای بررسی مشکلات 
برای رفع مسائل  مانده مسکن مهر تشکیل شده است که  باقی  حقوقی واحدهای 

موجود اقدامات لازم را انجام خواهند داد.

وزیر راه وشهرسازی با اعلام اینکه در حال حاضر بیش از یک میلیون و ۷۶۰ هزار 
واحد مسکونی در قالب طرح نهضت ملی مسکن در حال اجرا است گفت: با تلاش 
های فراوان برای ساخت واحدهای نهضت ملی مسکن بیش از ۵۰ هزار هکتار زمین 

تامین شد و این روند ادامه دارد.
وی واگذاری زمین برای طرح جوانی جمعیت را از دیگر موضوعات قابل توجه در 
حوزه مسکن عنوان کرد و گفت: مجموعا در طی این ماه ۳۲ هزار قطعه زمین تحت 

عنوان طرح جوانی به متقاضیان تحویل می شود.
وی افزود: آماده سازی هر قطعه زمین برای دولت ۲۰۰ میلیون تومان هزینه در بر 

دارد که کار دشواری است ولی دولت بر انجام آن تاکید دارد.
وزیر راه وشهرسازی اظهار کرد: طبق آمارهای بانک مرکزی و مرکز آمار جهش مثبتی 
در بخش مسکن و ساختمان طی امسال رخ داد به این معنا که در بهار سال گذشته 
رشد مسکن منفی بود و امسال به گواه مرکز آمار این رشد به مثبت ۴.۶ درصد رسید.
وی اظهار کرد: به منظور کاهش تورم ضرورت دارد تا تولید و عرضه مسکن رونق 
یابد و در این راه تمامی ارکان از جمله نظام بانکی باید در این راه کمک مؤثری داشته 

باشند.
وی همچنین نهضت  کاهش قیمت تمام شده مسکن را از دیگر موضوعات در حال 
پیگیری عنوان کرد و گفت: در تلاش هستیم تا سایر عوامل تولید مسکن از جمله 
ارزان تر در اختیار سازندگان و بخش مسکن  مصالح ساختمانی و فولاد به قیمت 
قرار گیرد زیرا این امر مورد تاکید رئیس جمهور است و همه باید به آن تمکین کنند.

بذرپاش ساماندهی بازار املاک و اجاره و نظارت بر بنگاه های مشاور املاک را از 

دیگر موارد در دست انجام دولت برشمرد و گفت: در تلاش هستیم تا سوداگری در 
بخش نهضت ملی مسکن به صفر برسد و افرادی که فاقد مسکن هستند صاحبخانه 

شوند.
تاکید کرد و  نیز  ناوگان حمل ونقل عمومی پردیس  افزایش  وی بر ساماندهی و 

گفت: حمل ونقل پردیس باید آسان تر و ارزان تر در خدمت مردم باشد.

وزیر راه و شهرسازی: 
۱۴۰ هزار واحد باقیمانده مسکن مهر تا پایان دولت سیزدهم تکمیل و تحویل می شود


